
Sihtasutuse Kodanikuühiskonna Sihtkapitali nõukogu koosolek nr VI - 19  
18. detsember 2024 kell 13:00 – 14.50  
  
Toimumiskoht: Kodu-Kohvik, Tartu 1, Viljandi ja Teams  
Koosoleku juhataja: Aage Õunap, nõukogu esimees  
Koosoleku protokollija: Katre Tamm  
  
Osalesid: KÜSKi nõukogu liikmed: Carina Paju, Eha Paas, Irene Käosaar, Tarmo Treimann, Anneli 
Pärlin, Teamsi kaudu: Martin Tulit, Markus Toompere, Eda Silberg, Merilin Truuväärt.  
Külalisena osalesid: Tiina Oraste (KÜSK), Marju Mäger (KÜSK), Aivar Joorik (KÜSK), Teamsis Kaoke 
Kärdi (KÜSK), Raili Uibopuu (KÜSK)  
Puudus: Aivar Rosenberg  
  
Päevakord  

1. Eelarve ja tegevuskava 2025 – Raili Uibopuu ja Tiina Oraste;  
2. KÜSK strateegia – Marju Mäger;  
3. MAK vabaühenduste konsultantide töö sisu ja maht – Eha Paas, Kaoke Kärdi;  
4. Informatsioonid – Tiina Oraste:  

1. Toetuste andmise tingimused (TAT) on kinnitatud ESF – KUM ja CH – EE, kas 
nõukogul on soovi kuulata põhjalikumalt järgmisel koosolekul neist projektidest?  
2. Kodanike, võrdõiguslikkuse, õiguste ja väärtuste programm e CERV programmil 
on avanenud uued taotlusvoorud, info on kättesaadav kodulehel.  

  
  
Koosoleku avamine.  
Aage Õunap avas koosoleku ja tutvustas päevakorda. Ettepanek tehti lindistada.   
Otsustati: Kinnitada päevakord.  
  

1.   Eelarve ja tegevuskava 2025  
  
Raili Uibopuu ja Tiina Oraste tutvustasid 2025 eelarvet ja tegevuskava.   
Eelarve on koostatud 2023 a eelarve mahus, millest on maha arvestatud 5% kärbet, mis 
on  40 000 eurot arenguhüppe ettevalmistavast voorust ja 97 179 innovatsioonifondist.  
  
Arutelu:  
Nõukogu arutles eelarvevormi loogika ja selguse üle. Arutelu käigus pakuti nõukogu 
liikmete seas järgmisi lahendusi eelarve tabeli selgema jaotuse osas:  

• Eelarve vormi muuta.   
• Oluline on näha mis on tulud ja sinna juurde võetud kohustused.   
• Kajastada vaid neid summasid mis on kokku lepitud.   
• Kui selguvad jäägid siis otsustatakse jääkide osas.   
• SA INSA (Integratsiooni Sihtasutus) eelarvevorm on hea näidis, mida 
saaks SA KÜSK kasutada.  

  



OTSUS: 2025. aasta eelarve ja tegevuskava kinnitamine toimub järgmisel nõukogu 

koosolekul. 

 

  
2. KÜSK strateegia.  

Marju Mäger tutvustas SA KÜSK strateegia sisu. Strateegia dokumendis on arvestatud 
nõukogu ettepanekutega ja soovime otsust, kuidas jõuda valmis dokumendini.    
  
Arutelu: Arutati põgusalt strateegiadokumendi kommentaare. Nõukogu leidis, et vajab 
ühte kohtumist omavahel, et selgusele saada SA KÜSK visoonis ja missioonis.   
Arutelu käigus pakuti nõukogu liikmete seas järgmisi lahendusi strtaeegia täiendamise 
osas:  

• MAK nõustamine on oluline ja sügav teema, mis peaks strateegias olema 
tugevamalt kajastatud.  
• Strateegias peaks kajastuma nõukogu toimemehhanism – mis on 
nõukogu roll, kuhu suunas liikuda jne   

  
OTSUS: Korraldada 22.01 nõukoguliikmete kohtumine (in-situ) Tallinnas teemal SA KÜSK 
strateegia. Planeeritud nõukogu kohtumine 15.01 ära jätta. Kohtumisele kutsuda 
moderaator, kes suudaks viia nõukogu liikmed selgete ettepanekuteni strateegia osas. 
Strateegiapäeval soovib nõukogu ülevaadet selle kohta, et kuidas on nende teemade 
sõnastusteni jõutud (e ülevaade strateegia protsessist, mitte dokumendist)    

  
3. MAK vabaühenduste konsultantide töö sisu ja maht.   

Kaoke Kärdi tegi ülevaate MAKide tööst. Teema algataja Eha Paas.   
   

Eha Paasi ettepanek – Soovime KÜSKi ülevaadet, mida MAKides vabaühenduste 
konsultandid sisuliselt maakondades teevad ja kuidas neil läheb? Nad on osa KÜSKist ja 
nad on KÜSKi nägu. Kui KÜSKis on nii palju uusi tegevusi, siis kuidas nad hakkama saavad 
ja kuidas nende palgataset tõsta? Kui palju MAKide juhid näevad selle töö olulisust? Üks 
näide ühe maakonna kohta (VIROL) – kas ja milline teenuse kvaliteet?    
   
Kaoke Kärdi tegi kokkuvõtte MAKide tööst. Konsultandid käivad ise vabaühendustega ja 
kogukondadega kohtumas. KOVide ja kodanikuühiskonna koostöö hoogustamine – tase 
on erinev. KÜSK tellib teenust arenduskeskustest, mitte ei maksa töötasu. VIROL – 
konsultant on haiguslehel ja asendajaks võeti KOVi arendusspetsialist, kes peab tegema 
kahte tööd. Asendajale on määratud mentor, kelle ülesanne on asendajat aidata. KÜSK 
ja MAK vahelise lepingu sisuks on kirjeldav teenus. Peamine on nõustamine ja 
suhtlemine. MAK konsultantide nõustamise tagasiside läheb KIS keskkonda, millest 
kokkuvõtte saab aasta lõpus konsultant personaalselt ja need enamjaolt positiivsed. 
Halba tagasisidet ei ole tulnud. Kontktnõustamisi jääb vähemaks – on e-kirjad ja 
telefonid. Tehakse pärast Covidit ka rohkem veebinõustamist.   
   



Arutelu: Arutati MAKide tööülesandeid ja seda kuidas nende tegevust mõõta. Arutelu 
käigus pakuti nõukogu liikmete seas järgmisi lahendusi MAKide töö mõõtmise osas:  

• MAKide töö olemus on selle piirkonna nägu. Mõõdikud võiksid 
kajastada seda, mis on muutunud pärast teenuse vahendite kasutamist 
paremaks. MAKid võiksid ise sõnastada oma tulemused. Selles osas võiks 
KÜSK kohtuda Tiit Terikuga, kes MTÜ Maakondlikud Arenduskeskused 
uus juht.   

   
OTSUS: Info võeti teadmiseks ja KÜSK kohtub MTÜ Maakondlikud Arenduskeskuse 
tiimiga, et arutada võimalikke lahendusi vabaühenduste konsultantide töö mõõtmise 
osas (nii kvantitatiivne kui ka kvalitatiivne)  

  
4. Informatsioonid.  

Tiina Oraste andis ülevaate järgmisest:  
4.1. Toetuste andmise tingimused (TAT) on kinnitatud ESF – KUM ja CH – EE, kas 
nõukogul on soovi kuulata põhjalikumalt järgmisel koosolekul neist projektidest?  
4.2. Kodanike, võrdõiguslikkuse, õiguste ja väärtuste programm e CERV programmil 
on avanenud uued taotlusvoorud, info on kättesaadav kodulehel.  
4.3. Carina Paju tegi ettepaneku mõnel järgneval koosolekul arutada, kuidas ennetada 

olukordi, kus KÜSK peab toetusi tagasi nõudma, eriti huvide konflikti olukorras tehtud 

tehingute tõttu. 

 

OSTSUS: Kuulati ja võeti teadmiseks.  
 

 

  
  
  

Koosoleku juhataja:      Koosoleku protokollija:  
Aage Õunap       Katre Tamm  

  
Nõukogu liikmed:   
Anneli Pärlin    
Carina Paju   
Eda Silberg  
Eha Paas  
Irene Käosaar  
Markus Toompere   
Martin Tulit    
Merilin Truuväärt    

Tarmo Treimann  
 


